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Z činnosti obecního úřadu. 

 Vážení spoluobčané chtěla bych Vás touto cestou seznámit 

s činností OÚ za II. čtvrtletí 2015 

o Na základě žádosti na úřad práce získala obec pět pracovních 

míst (dotovaných ÚP) pro veřejně prospěšné práce (VPP), nyní 

jsou obsazena čtyři místa 

o Na „sýpce“ se buduje zázemí pro pracovníky VPP 

o Byla vytýčena hranice mezi obecním pozemkem u „sýpky“ a 

soukromými pozemky. 

o Byl zakoupen notebook pro výbory a komise.  

o Obec poskytla příspěvek (zakoupení koláčků) pro MŠ Beruška, 

která je navštěvována našimi dětmi 

o Byla provedena revize herních prvků na novém dětském hřišti. 

Bylo zjištěno 12 závad, z toho jedna závažná. V současnosti jsou 

závady odstraněny a hřiště je bezpečné.  

o Starostka vyslovila pochvalu dvěma pracovnicím VPP, které 

zvýšeným úsilím zajišťovali obecní práce za nemocné kolegy. 

o Byla provedena oprava účelové komunikace č. 2278, návozem 

štěrku. 

o U obecního úřadu byla vyměněna stará mapa Jeseníků a 

prostor před ní byl vydlážděn. Mapu věnoval obci klub českých 

turistů. 

 

    Číslo 2                                                                                                čevenec 2015 
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o Pan ing. Hojgr vyrobil a umístil po obci roubené lavičky, čtyři po 

cestě na Svobodín, dvě u hřbitova a dvě na Kosařích. 

o Zástupci obce navštívili pana Pavla Trojáka u příležitosti jeho 

narozenin v domově důchodců ve Štítech, obec je jeho 

opatrovníkem. Minulým vedením obce byl nařízen zákaz styku 

s rodinou, který byl okamžitě zrušen. 

o Strategický plán obce bude projednán na zářijovém zasedání 

OÚ. 

o Zastupitelé spolu s členy kontrolního finančního výboru 

navštívili hasičskou zbrojnici v Petrově nad Desnou (zdejší 

zásahová jednotka působí i v katastru naší obce). Zdejší 

jednotka i místní SDH, je jak vybavením, tak i personálním 

obsazením v podstatě na úrovni profesionálních hasičů.  

o Novou kronikářkou obce se stala slečna Martina Matoušková 

o Nedaří se nám dokončit darovací smlouvu mezi obcí a SDH 

Vernířovice. 
Bohumila Hojgrová, starostka obce 

 

Výpisy z unesení zastupitelstva 

U S N E S E N Í č. 6/2015 veřejného zasedání zastupitelstva obce Vernířovice 

konaného dne 27. 5. 

Zastupitelstvo obce Vernířovice 

1. bere na vědomí 

1) zprávu ověřovatelů z 5. veřejného zasedání ZO dne 8. 4.2015 

2) zprávu starostky o činnosti OÚ 

3) rozpočtové opatření č. 2/2015 

2. schvaluje 

1) program 6. veřejného zasedání ZO Vernířovice 
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2) účetní závěrku Obce Vernířovice za rok 2014 včetně příloh (rozvaha, výkaz 

zisku a ztráty, inventarizační zpráva) 

3) závěrečný účet obce Vernířovice  za  rok  2014  včetně  zprávy  nezávislého  

auditora  o  výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2014 bez výhrad 

4) převod hospodářského výsledku Obce Vernířovice za rok 2014 ve výši 

300.139 Kč z účtu 431 na účet 432 

5) úpravu Stanov SOÚD: Čl. 3 – sídlo  svazku z Družstevní 125 změněno na  

Šumperská 775,Čl. 5a – 5.2.1. finanční objem 200 000 Kč změněno na 

1 000 000 Kč 

6) bezplatnou výpůjčku na dobu určitou od 1. 6.2015 do 31. 5.2035, a to části 

obecního  pozemku parc. č. 2279/1 – ostatní plocha o výměře 2 m2 v k.ú. 

Vernířovice u Sobotína a obci Vernířovice dle koordinačního situačního 

výkresu  (část pozemku zvýrazněna oranžovou barvou) ze srpna 2013, číslo 

výkresu C2 zpracovaný projektantem M. Kouřilem, záměr výpůjčky zveřejněn 

dne 11. 5.2015 (vyvěšen dne 11. 5.2015, sejmut dne 27. 5.2015). Výpůjčka 

pro manžele M.Účelem  výpůjčky označené části pozemku je položení trubek 

PVC od domu č.p. 1 Vernířovice do vodoteče, které budou sloužit jako svod 

z čističky odpadních vod. 

7) doplnění textu OZV č. 1/2015 v Č. III ad 4) Dále mohou občané využít 3 ks 

obecních dřevěných kontejnerů každý o objemu 4600 l na stanovištích: 

obecní rybník, hřiště a hřbitov. V případě potřeby zorganizuje obec 

Vernířovice sama nebo prostřednictvím třetí osoby svoz BIO odpadu. Termín 

svozu bude vždy včas oznámen způsobem v obci Vernířovice obvyklým. 

8) na základě návrhu inventarizační komise na vyřazení ze dne 15. 1.2015, 

předložený vyřazovací protokol vyřazeného majetku  č. 1 a pověřuje 

likvidační komisi jeho zlikvidováním. 

9) dokončení opravy účelové komunikace č. 2278, navezení kameniva, 

v částce do 20 000 Kč 

 

US N E S E N Í - č. 7/2015 veřejného zasedání zastupitelstva obce 

Vernířovice konaného dne 29. 6.2015  v 17.00 hod. na OÚ Vernířovice 
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Zastupitelstvo obce Vernířovice 

1. bere na vědomí 

1) zprávu ověřovatelů z 6. veřejného zasedání ZO dne 27. 5.2015 

2) zprávu starostky o činnosti OÚ 

3) projednání celoročního hospodaření SOÚD a závěrečného účtu SOÚD za 

rok 2014 včetně zprávy nezávislého auditora Ing. Václava Vokatého, se 

sídlem Počernická 58/512 Praha, číslo osvědčení 568 KA ČR 7, o výsledku 

přezkoumání hospodaření SOÚD za rok 2014, a to bez závad 

4) rozpočtové opatření č. 3/2015 

5) předložené návrhy jízdních řádů 

6) pověření předsedy KŽP starostkou Obce Vernířovice  zajištěním prací 

v obecních lesích    ve funkci hajného do konce roku 2015 

7) zprávu místostarosty z jednání SOÚD 

2. schvaluje 

1) upravený program 7. veřejného zasedání ZO Vernířovice 

2) Smlouvu č. 1/2015 o partnerství a spolupráci při přípravě a realizaci 

projektu „Dovybavení systému třídění odpadu Svazku obcí údolí Desné“ 

3) prodej pozemku p.č. 2288/2 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 155 m2 

v k.ú. Vernířovice u Sobotína z majetku Obce Vernířovice manželům D. a K. P. 

za cenu 60 Kč/m2 a náklady spojené s prodejem 

4) dotaci na celoroční činnost  Spolku pěstitelů a chovatelů Vernířovice 

v částce 9000 Kč 

5) ceník služeb – sečení trávy: traktorek 350 Kč/ hod., křovinořez 200 

Kč/hod., sekačka 250 Kč/hod., ruční práce 110 Kč/hod. s platností od 1. 

7.2015 

6) vystěhování zázemí SDH z prostor sýpky k 15. 7.2015 

7) Dohodu o využívání MK firmou PROGLES, s.r.o. s poplatkem 70Kč/t 

odvezené štěpky 

 

3. neschvaluje 

1) dotaci na Pohárovou soutěž pro SDH Vernířovice v částce 1000 Kč 



5 

 

 

Finanční a kontrolní výbor. 

 Proběhla dvě společná zasedání, na kterých bylo zhodnoceno plnění 

strategického plánu obce zas minulé volební období. Výbory daly 

doporučení zastupitelstvu, která se budou projednávat na zářijovém 

zasedání. 

Komise životního prostředí. 

Komise ŽP se ve  II. čtvrtletí roku 2015 zabývala úkoly delegované na ni 

starostkou obce. 

o Revize jednotlivých herních prvků dětského hřiště - revize proběhla 

v 1. týdnu měsíce května certifikovanou firmou   z  Č. Budějovic. 

Revizí bylo nalezeno 12 závad, které byly ve většině případů 

odstraněny firmou Alestra,  která DH budovala. Odstranění závad 

bylo na náklady výše uvedené firmy - v záruce. Komise se shodla na 

tom, že bylo dětské hřiště tzv. “šité horkou jehlou“. Bývalá starostka 

před podpisem o převzetí herních prvků DH si měla nechat provést 

výstupní kontrolu, zda vše odpovídá platným bezpečnostním normám 

a tak předejít následným problémům. Neudělala. Obec navíc zaplatila 

3 tis. Kč za následnou revizi. Dnes je vše již v pořádku, závady byly 

odstraněny a děti mohou hřiště v souladu s provozním řádem užívat.  

o Spolupráce s firmou Taxonia, s.r.o. při zhotovení nového Lesního 

Hospodářského Plánu, platného na období 2016-2025. 

o Vyřízení žádosti na dotace na hospodaření v lesích z rozpočtu 

Olomouckého kraje za   období I. - VI. 2015. 
Ing. Bořivoj Hojgr, předseda komise ŽP 

Komise kulturní a sociální starostky obce. 

o Výlet do Sobotína s exkursí místního malého pivovaru 

o Dětský den pohádkových bytostí. Proběhl 31. května. Z 33 dětí 

do patnácti let se zúčastnilo dvacet, dále dvacet dětí 

chalupářů. Celková účast byla 90 hostů všeho věku. 
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Občerstvení zajistila paní Aiglová – provozovatelka místního 

obchodu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
o  

o V průběhu 2. čtvrtletí navštívila komise s přáním naše jubilanty paní 

Bodnárovou Máriu, paní Burešovou Jiřinu, paní Staňkovou Marii, paní 

Köhlerovou Ingebord.  

  

 

Michaela Prečová DiS,  
předsedkyně kulturní a sociální komise starostky obce  
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Z jiných událostí.  
Hotel Reoneo 30. dubna upořádal ve spolupráci s kamarády       

z Berouna posezení spojené s pálením čarodějnic. Hojná 

návštěvnost, ale počasí jako již tradičně chladné ne ovšem tak 

zábava. 

 
-js- 

Hasičská soutěž. 

4. 7. 2015 proběhla v obci hasičská soutěž o putovní pohár obce 

Vernířovice. Naše družstvo se umístilo na 4. místě, což je po 

hubených letech úspěch. Soutěž a následná zábava byla hojně 

navštívena. 

 Bohužel jak ukazují následující snímky nejde jen o to soutěžit, 

ale i udržovat své zázemí v jistém pořádku – jaký to paradox 

s petrovskými hasiči, kteří vše zbudovali svépomocí. 

 Vedení našeho SDH by se mělo zamyslet nad svou dlouholetou 

činností, to není jen o tom řečnit z tribuny, ale především pracovat. 
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Z historie obce 

 
 

 

Zázemí SDH 

Zátiší v místnosti zásahové jednotky 

-js- 
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V naší obci se nacházela ruční papírna, která stála přibližně 

v místech bývalé prodejny Jednoty do padesátých let minulého 

století. 

 Papírnu založil v roce 1790 papírenský mistr Josef Kriesch jako 

drobnou manufakturu s vodním dílem, které dodávalo jak 

technologickou vodu tak pohánělo zařízení papírny. Papírenský 

náhon byl napájen vodou ze Ztraceného potoka. 

 Za majitele Georga Hadwingera asi ve 20. letech 19. století 

došlo k přestavbě papírny. Na místě dřevěných staveb byla 

postavena zděná jednopatrová budova se dvěma křídly s vysokou 

sedlovou střechou. Pravděpodobně v této době dostala budova 

podobu jak je známa z fotografií z 30. let minulého století. 

 Na počátku 20. let minulého století zde bylo instalováno 

dynamo na výrobu stejnosměrného proudu o napětí 110 V. V 30. 

letech minulého století dochází k utlumení výroby, budovy začínají 

chátrat. 

 
 

Pohled na nádvoří papírny v pozadí svah Rudné Pohled na vernířovickou papírnu z věže kostela 

Z historie obce 
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Po roce 1946 nebyl o provoz papírny zájem a tak byl v roce 1952 

vydán demoliční výměr. Veškeré pozůstatky vernířovické papírny i se 

zbytky vodního díla byly odstraněny při stavbě nové prodejny 

Jednoty. 

 Je jen škodou, že se tato krásná technická památka nezachovala 

do dnešní doby, kdy by jistě byla smysluplně využita a zvýšil, by 

zájem turistů o naši vesnici. 

(viz publikace  Vernířovice, Jašš, Zmrhalová ,Gába) 
-js- 

Z činnosti Spolku pěstitelů a chovatelů Vernířovice. 

V době, kdy probíhala uzávěrka prvního čísla „Zpravodaje“, 

proběhla v termínu 28. 3. - 6. 4. 2015 v prostorách „Galerie sv. 

Eustacha“ již tradiční velikonoční výstava. Množství vystavovaných 

výrobků (produktů) a jejich řemeslná a umělecká úroveň je rok od 

roku vyšší. Vypovídá o tom i zájem a návštěvnost, která v letošním 

roce byla úctyhodná – v prezenčních listinách bylo podepsáno 320 

návštěvníků. Chtěl bych i touto cestou všem vystavovatelům, kteří se 

podíleli na přípravě a průběhu výstavky poděkovat i těm, kteří ji 

navštívili. 

Počátek měsíce května je tradičním termínem, kdy vyrážíme na 

poznávací cyklovýlety. Tentokrát na jih do Moravského Písku, 

Strážnice, Baťův kanál, hrad Buchlov, Buchlovice, navštívili jsme 

baziliku na Velehradě aj. Výletu se zúčastnilo devatenáct cyklistů. 

První týden v červnu proběhl na kurtu našeho člena Josefa 

Řičaře, tradiční tenisový turnaj smíšených čtyřher. Ten letošní byl ve 

znamení krásného počasí a skvělé atmosféry nejen na kurtu. 

Vítězům byly předány praktické a mnohdy hodnotné ceny, které byly 

věnovány sponzory.  
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13. června jsme byli spoluorganizátory také již tradičního 

turnaje „O tarokovou dámu ČR“ s celorepublikovou účastí žen, 

kterým tato královská karetní hra učarovala. U sedmi stolů hrálo 28 

závodníků (závodnic). Po vyhlášení byli vítězové dekorováni poháry a 

medailemi a byly předány věcné ceny od sponzorů. 

20. června jsme za velmi nestabilního počasí, vyrazili na tradiční 

„Svatojánskou pouť“ k obnoveným základů kaple, zasvěcené sv. Janu 

Křtileli v bývalé osadě Svobodín.  26 poutníků v průběhu výstupu 

občerstvovaných výtečnými koláči paní starostky a různými 

jointovými nápoji si připomnělo historii onoho místa v podání 

vyprávění pamětníků. Vysadili jsme 7 ks (7. ročník) sazenic smrku a 

celé putování ukončili na Daňčí farmě u prvotřídního zvěřinového 

kotlíkového guláše v podání mistra nad mistry pana Hoffmanna. 

V této souvislosti ještě jedenkráte děkuji vedení obce a jejím VPP za 

to, že stejně jako v minulých letech vysekali přístupovou cestu a 

okolí základů kaple. Členové našeho spolku na dvou místech 

vycházkové trasy rozmístili předem vyrobené 4 metrové roubené 

lavice, které by měly dále sloužit k odpočinku návštěvníků osady a ke 

kochání se krásami tohoto koutu naší obce.    

O další činnosti, plynoucí z našeho plánu Vás budeme 

pravidelně informovat v tomto periodiku a na plakátovacích místech 

v obci a také na našich web. stránkách www.spolky-vernirovice.cz 
Ing. Bořivoj Hojgr předseda spolku. 

 

 

 

 

http://www.spolky-vernirovice.cz/
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  Rozloučili jsme se  s panem Jaroslavem Šavlem, panem 

Jaroslavem Bakošem a paní Zdenkou Hejlovou. 

 

Ještě jeden pohled na papírnu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Obecní úřad upozorňuje 

o Budou prováděny kontroly plateb za psy, hrobová místa a odvoz TDO. 

o Prosíme, sdělte na OÚ kvalitu příjmu místního rozhlasu 

o Připomínáme anketu z minulého zpravodaje, očekáváme vaše podněty. 

 
Vernířovický zpravodaj. Zpravodajský čtvrtletník obce Vernířovice. Vychází čtyřikrát do roka, zdarma. Náklad 140  
výtisků. Vydavatel: obec Vernířovice, Vernířovice 53,788 15 Velké Losiny. 
Redakční rada: Michaela Prečová DiS, Jiřina Vlhová, Dana Purová, redaktor a grafické zpracování Jan Spáčil. 
Před vydáním schvaluje starostka obce. Distribuci zajišťuje do všech schránek OÚ. 
Neprošlo jazykovou úpravou. Historické fotografie A. Götlicherová, ostatní redakce. 

 

 

Papírna 
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